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HRVATSKI PLANINARSKI SAVEZ 
 
 

ZAPISNIK 34. REDOVNE SKUPŠTINE  
HRVATSKOG PLANINARSKOG SAVEZA 

održane 21. svibnja 2022. u Zagrebu 
 
Predsjednik HPS-a Darko Berljak sazvao je redovnu Skupštinu Hrvatskog planinarskog 
saveza u subotu 21. svibnja 2022., s poč etkom u 11:00 sati, u hotelu International u 
Zagrebu, Miramarska 24, s predloženim dnevnim redom od 11 točaka.  
Poziv na Skupštinu objavljen je 20. travnja 2022. na web stranici HPS-a. Također, pozivi na 
sjednicu Skupštine upućeni su redovnom poštom svim punopravnim članicama HPS-a s 
priloženim evidencijskim listićem za predstavnika udruge. Pisani materijali upućeni su 4. 
svibnja 2022. na službene adrese elektroničke pošte svih punopravnih članica HPS-a. 
Popis prisutnih predstavnika udruga članica HPS-a na 34. sjednici Skupštine HPS-a nalazi se 
u prilogu ovog zapisnika. 
 
1. Otvaranje Skupštine i izbor radnih tijela Skupštine 
Skupština je započela u 11:30 sati. Predsjednik HPS-a Darko Berljak pozdravlja prisutne i 
otvara sjednicu Skupštine te poziva da svi okupljeni minutom šutnje odaju počast planinarima 
preminulim u proteklom razdoblju. 
Predsjednik HPS-a Darko Berljak predlaže izbor radnih tijela Skupštine u sljedećem sastavu: 

• RADNO PREDSJEDNIŠTVO: Jadranka č oklica, Alan č aplar i Darko Berljak 
• VERIFIKACIJSKA KOMISIJA: Jadranko Šeper (HPD Jastrebarsko), Sanja Smolč ič  

(HPD Cesargrad, Klanjec), Mario Ripli (HPD Papuk, Virovitica) 
• ZAPISNIČAR: Davor Rogina (HPD Kunagora, Pregrada) 
• OVJEROVITELJI ZAPISNIKA: Rudolf Posavec (HPD Pliva, Zagreb), Mladen 

Stankovič  (HPD Željezničar, Zagreb) 
Skupština jednoglasno prihvaća takav sastav radnih tijela Skupštine. 
 
2. Verifikacija predstavnika u Skupštini HPS-a  
Jadranko Šeper (HPD Jastrebarsko) u ime Verifikacijske komisije izvješćuje da na dan 
Skupštine Savez ima 339 punopravnih članica. Skupštini je prema ovjerenim evidencijskim 
listićima pristupilo 81 predstavnika te ona u skladu sa člankom 32. Statuta HPS-a ima 
legitimitet za donošenje pravovaljanih odluka. Za donošenje odluka potrebna je natpolovična 
većina od broja prisutnih predstavnika, odnosno barem 41 istovjetnih glasova. 
Izvješće Verifikacijske komisije prihvaća se jednoglasno. 
 
3. Programsko izvješč e o radu HPS-a u 2021. godini 
Predsjednik Saveza Darko Berljak iznosi sažeto izvješće o radu Saveza u protekloj godini s 
osvrtom na najvažnija ostvarenja. Planirane aktivnosti ostvarivale su se kroz brojne 
pojedinačne akcije, u skladu s odlukama donesenim na sjednicama Izvršnog odbora Saveza i 
stručnih komisija, uz financijska ulaganja prema usvojenom financijskom planu. Velik broj 
aktivnosti provodi se kroz mnogobrojne programske sadržaje naših stručnih komisija, ali i 
svim ostalim poslovima koje se svakodnevno obavljaju u sjedištu Saveza u Zagrebu i na 
drugim mjestima. Izvješće je sažeta sinteza onog što su radili Izvršni odbor, dužnosnici, 
komisije i Ured HPS-a u prošloj godini.  
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U svojem izlaganju Darko Berljak navodi da je u Savez u 2021. bilo udruženo 340 udruga 
članica. Među njima bilo je ukupno 289 planinarskih društava i klubova, 12 županijskih i 
gradskih planinarskih saveza, 13 stanica vodiča te Hrvatska gorska služba spašavanja, njenih 
25 stanica i jedna pridružena članica. Registrirano je ukupno 21.053 seniora, 5892 mladih i 
7654 umirovljenika. Prošlu godinu HPS je završio s ukupno 34599 članova. 
Predsjednik Berljak posebno ističe postignuća proizašla iz kontakata HPS-a s državnim i 
javnim tijelima. Na inicijativu HPS-a Ministarstvo gospodarstva i održivog razvoja ugradilo je u 
Pravilnik o jedinstvenom vizualnom identitetu zaštićenih područja odredbu da „planinarske 
putove unutar zaštićenih područja obilježavaju HPS i planinarske udruge članice HPS-a 
sukladno standardima koje utvrđuje HPS“. Time se neko državno tijelo po prvi put jasno 
opredijelilo da se planinarski putovi trebaju obilježavati upravo prema standardima koji se u 
HPS-u primjenjuju već stotinu godina. U tom Ministarstvu inicirali smo i raspisivanje javnog 
natječaja za izradu projektne dokumentacije za obnovu postojeće planinarske i posjetiteljske 
infrastrukture u zaštićenim područjima koje se provodi kroz Fond za zaštitu okoliša i 
energetsku učinkovitost. Na taj način stvaraju se preduvjeti za obnovu vrlo značajnih domova 
na Snježniku, Risnjaku, Zavižanu, Visočici, Begovači, Japetiću, Lipi, Strahinjčici, Omanovcu, 
Mljetu i na Brezovcu na Dinari. Nadalje, HPS kao nositelj projekta u suradnji s HGSS-om 
provodi projekt opremanja planinarskih skloništa koji se financira pretežito iz sredstava 
Ministarstva gospodarstva i održivog razvoja putem Fonda za zaštitu okoliša i energetsku 
učinkovitost. Obuhvaćeno je ukupno 15 skloništa na Velebitu, Dinari i Biokovu (Rossijevo 
sklonište, Ograđenica, Skorpovac, Dušice, Visočica, Tatekova koliba, Struge, Kale, Zlatko 
Prgin, Vjetar s Dinare, Pume, Bili cvitak, Drago Grubač, Rupe i Sveti Mihovil na Žlabini). S 
Ministarstvom turizma i sporta surađivalo se na izradi Pravilnika o jedinstvenoj turističkoj 
infrastrukturi i izradi Strategije razvoja turizma u Republici Hrvatskoj kojima je sada jasno 
definirano planinarska infrastruktura dio javne turističke infrastrukture i da je HPS-ov Registar 
planinarskih putova jedini službeni i relevantni izvor podataka o planinarskim putovima u 
Hrvatskoj. Taj pravilnik ujedno je uporište za Program sufinanciranja projekata za obnovu, 
uređenje i opremanje registriranih planinarskih putova kroz koji je iz sredstava Ministarstva 
turizma u državnom proračunu osigurano dva milijuna kuna, a koja će uskoro biti izravno 
dostupna planinarskim udrugama koje brinu o registriranim planinarskim putovima. Potreba 
za takvim javnim ulaganjem je vrlo logična jer planinarski putovi ne služe samo planinarima 
kao nekad, nego sve više i drugim posjetiteljima koji o njima ne brinu ali podrazumijevaju i 
očekuju da se planinari i dalje brinu o prohodnosti i sigurnosti putova. U cilju primjene najviših 
standarda HPS je izradio detaljan Operativni program upravljanja planinarskom 
infrastrukturom kojim su definirani ciljevi, načela, aktivnosti, uvjeti, kriteriji i prioritete koji se 
primjenjuju kod upravljanja planinarskom infrastrukturom, a koji ministarstvima i HPS-u 
predstavlja glavno uporište za ulaganja u planinarsku infrastrukturu. 
Po ovoj točki nije bilo prijavljenih za raspravu pa Radno predsjedništvo daje na glasovanje 
Programsko izvješće. Izvješće se prihvaća jednoglasno, sa 81 glasom „za“. 
 
4. Financijsko izvješč e HPS-a za 2021. godinu  
Glavni tajnik HPS-a Alan č aplar daje sažetak financijskog izvještaja za 2021., koji su udruge 
članice HPS-a dobile u pisanim materijalima. Navodi kako su Financijskim planom koji je 
usvojen na 31. sjednici Skupštine u listopadu 2020. bili planirani uravnoteženi prihodi i 
rashodi u iznosu od 2.300.000 kuna. Ukupni ostvareni prihod bio je 2.192.429 kuna, odnosno 
95% od planiranog, a ukupni ostvareni rashod bio je 1.914.780 kuna, odnosno 83% u odnosu 
na Financijski plan. Ukupni saldo poslovanja u prošloj godini bio je 277.648 kuna. Na 
nesrazmjer između planiranih i ostvarenih prihoda i rashoda najviše je utjecao prestanak 
nadležnosti za sportsko penjanje po odluci Vijeća HOO-a, donesenoj nakon usvajanja 
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Financijskog plana HPS-a za 2021. godinu. To se najviše odrazilo na prestanku prihoda od 
članskih markica za sportsko penjanje i namjenskih doznaka HOO-a, a na rashodovnoj strani 
na smanjenju stavki za člansko osiguranje i za redovne i razvojne programe za sportaše. 
Budući da je HPS u sportsko penjanje ulagao više sredstava nego što je bilo ostvareno kroz 
prihode od sportaša, klubova i HOO-a, prestanak nadležnosti HPS-a za sportsko penjanje 
nije se odrazio nepovoljno na ukupni saldo. U svojem izlaganju Alan Čaplar ističe da su 
sredstva Hrvatskog olimpijskog odbora za redovne programe HPS-a u planinarstvu ostvarena 
u 99,44% iznosa, po čemu se HPS ubraja među nacionalne saveze s najvišom stopom 
realizacije u HOO-u. Navodi da je Savez redovito plaćao sve svoje obveze i nema dugova 
prema dobavljačima, a akumulirana financijska sredstva predstavljaju stabilnu pričuvu za 
ulaganja u idućem financijskom razdoblju te omogućuju da se unatoč inflaciji ne povisuje 
cijena članskih markica i pretplate na Hrvatski planinar, a da se pritom ne umanjuje broj i 
opseg aktivnosti. 
Budući da po ovoj točki nije bilo prijavljenih za raspravu predsjednik Darko Berljak daje na 
glasovanje izneseno Financijsko izvješće HPS-a za 2021. godinu.  
Financijsko izvješće prihvaća se jednoglasno, sa 81 glasova „za“. 
 
5. Izvješč e Nadzornog odbora HPS-a 
Predsjednica Nadzornog odbora Neda Turina podnosi izvješće Nadzornog odbora o radu u 
razdoblju od prethodne Skupštine. Članovi Nadzornog odbora redovito su pratili rad Izvršnog 
odbora i drugih tijela Saveza. Detaljno izvješće Nadzornog odbora poslano je članicama 
Saveza u skupštinskim pisanim materijalima, gdje je opisan nadzor materijalnog i financijskog 
poslovanja HPS-a, provedbe programa, rad tijela i stručnih službi te kako su se primjenjivali 
opći i organizacijski akti, zaključci Skupštine i Izvršnog odbora te drugih radnih tijela, komisija 
i odbora. Neda Turina napominje da su svi odnosi između dužnosnika, tijela i zaposlenika 
HPS-a bili kolegijalni, korektni i usmjereni na postizanje što boljih rezultata. Rad Saveza bio je 
usklađen sa zakonima, Statutom i drugim aktima HPS-a. Nadzorni odbor ocjenjuje rad 
Saveza uspješnim.  
Izvješće Nadzornog odbora Skupština prihvaća jednoglasno, s 81 glasom „za“. 
 
6. Izvješč e Suda č asti HPS-a 
Predsjednik Darko Berljak navodi da se pisano izvješće Suda časti nalazi u pisanim 
materijalima. Budući da nije bilo nikakvih prijava ni postupaka Suda časti, Radno 
predsjedništvo predlaže da se pisano izvješće usvoji u predloženom obliku. 
Izvješće Suda časti prihvaća se jednoglasno, s 81 glasom „za“. 
 
7. Financijski plan HPS-a za 2023. godinu 
Glavni tajnik HPS-a Alan č aplar sažeto predstavlja prijedlog godišnjeg programa rada i 
financijskog plana Saveza za 2023. godinu, koji su predstavnici u Skupštini dobili u pisanim 
materijalima za Skupštinu. 
Prijedlog programa rada i financijskog plana razmatran je 4. travnja 2022. na sjednici Izvršnog 
odbora i to tijelo ga je 13. travnja prema članku 39. Statuta HPS-a utvrdilo i uputilo ovoj 
Skupštini. 
Financijski plan za 2023. godinu izrađen je prema uputama koje propisuje Pravilnik o sustavu 
financijskog upravljanja i kontrola te izradi i izvršavanju financijskih planova neprofitnih 
organizacija. Za iduću godinu planiraju se prihodi od 2.550.000 kuna, a rashodi od 2.900.000 
kuna. Čaplar podsjeća da je proračun za ovu godinu (2.100.000 kuna) 5% veći od 
prošlogodišnjeg, a povećanje za iduću godine ovim prijedlogom iznosi daljnjih 21%. To 
povećanje većim dijelom proizlazi iz stalnog povećanja broja članova i prihoda od članarina, 
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prodaje literature i školarina za tečaje kojima je HPS organizator, no najveća povećanja 
prihoda planirana su na pozicijama namjenskih donacija od EU projekata i donacija za 
izgradnju i uređenje planinarske infrastrukture. Naime, od danske fondacije VKR Group 
dogovorena je i očekuje se donacija za izgradnju planinarskog skloništa na Učki, a ako bude 
prihvaćen međunarodni Erasmus+ projekt na koji smo aplicirali zajedno sa susjednim 
planinarskim savezima na čelu sa Planinskom zvezom Slovenije kao vodećim partnerom, 
mogu se očekivati i veći prihodi i rashodi za te namjene.  
Cijena članskih markica već godinama iznosi 20 kuna za mladež i umirovljenike te 35 kuna za 
seniore. Ta članarina je izrazito skromna u odnosu na brojne druge sportske saveze, no naša 
glavna zadaća je učiniti članstvo u našoj udruzi čim pristupačnijim za sve zainteresirane, a 
istodobno za tu cijenu članarine članstvu ponuditi još kvalitetnije usluge i pogodnosti. 
U financijskom planu za 2023. predviđeno je znatnije povećanje ulaganja u rad stručnih 
komisija, pri čemu će se na svim razinama i dalje voditi računa o tome da se sredstva ulažu 
strogo namjenski i usklađeno s godišnjim financijskim planom. Alan Čaplar posebno ističe da 
će se nastaviti i povećati ulaganja u obnovu i održavanje planinarske infrastrukture. 
U raspravi o Financijskom planu Ivica Mesič  (Planinarski savez Zagreba) postavlja pitanje o 
visini sredstava koja će se uložiti u planinarske objekte, kao i o tome zašto se planiraju veći 
rashodi od prihoda. Glavni tajnik Alan Čaplar pojašnjava način izrade financijskog plana i 
pozicije na kojima se računovodstveno knjiže rashodi za planinarske objekte te navodi da je 
povećanje namjenskih ulaganja u objekte i druge aktivnosti moguće zahvaljujući 
akumuliranim sredstvima koja su ostvarena uspješnim i štedljivim poslovanjem u prethodnim 
godinama. 
Financijski plan daje se na glasovanje te ga Skupština usvaja sa 80 glasova „za“ i jednim 
„protiv“. 
 
8. Donošenje Pravilnika Komisije za vodič e i Pravilnika Komisije za zaštitu prirode 
Predsjednik Izvršnog odbora HPS-a prof dr. sc. Darko Grundler predstavlja prijedloge 
pravilnika Komisije za vodiče i Komisije za zaštitu prirode. Naglašava da su prijedlozi 
pripremljeni na inicijativu tih komisija i u dogovoru s njima te da u novim pravilnicima nema 
drastičnih promjena. Predloženi pravilnici sadrže manje izmjene kojima se na precizniji i jasniji 
način uređuje funkcioniranje tih komisija, a osobito školovanje i licenciranje vodiča i čuvara 
planinske prirode. U pravilniku Komisije za vodiče sada se preciznije definiraju uloge i zadaće 
pročelnika, zamjenika pročelnika, članova Izvršnog odbora i povjerenika za pojedina pitanja, 
kao i postupak kandidiranja i biranja unutar komisije, a ispravljeno je nekoliko odredbi koje su 
izazivale nejasnoće i oprečna tumačenja. Grundler navodi da je u pripremi Pravilnika Komisije 
za vodiče provedena javna rasprava između svih stanica vodiča te su u njoj uvažene 
primjedbe i prijedlozi. Također pohvaljuje obnovljeni rad Komisije za zaštitu prirode HPS-a te 
poziva članstvo na povezivanje i intenzivniju suradnju s tim komisijama. 
U raspravi o ovoj temi Ivica Mesič  (Planinarski savez Zagreba) iznosi primjedbu na standard 
„C. Sportsko penjanje“ koji se navodi u članku 7. Pravilnika Komisije za vodiče. Alan č aplar 
pojašnjava da ime „sportsko penjanje“ ne označuje samo sport koji je desetljećima bio 
organiziran u HPS-u, nego općenito način i vještinu kretanja u opremljenim smjerovima u 
suhoj stijeni. Takav način penjanja sastavni je dio standarda Međunarodne penjačke i 
planinarske federacije (UIAA), koji se primjenjuju u Vodičkoj službi HPS-a i koji su prema 
nazivima iz UIAA standarda upisani u Pravilniku Komisije za vodiče. HPS je 2014. i 2018. 
pribavio, a 2022. ponovno potvrdio akreditacije za standarde koji se primjenjuju u školovanju 
vodiča HPS-a. 
Prijedlog Pravilnika Komisije za vodiče prihvaća se sa 79 glasova „za“, uz dva glasa „protiv“. 
Prijedlog Pravilnika Komisije za zaštitu prirode prihvaća se jednoglasno, sa 81 glasova „za“. 
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9. Deklaracija o zaštiti i oč uvanju hrvatskih planina 
Pročelnik Komisije za zaštitu prirode HPS-a prof. dr. sc. Davor Škrlec sažeto predstavlja 
inicijativu za donošenje Deklaracije o zaštiti i očuvanju hrvatskih planina kojom se utvrđuju 
načela, opredjeljenja i smjernice za djelovanje u zaštiti planinske prirode, a ujedno ističe 
povijesna i sadašnja ulogu planinarske udruge i planinara u zaštiti prirode. Inicijalni tekst 
Deklaracije priredila je Komisija za zaštitu prirode HPS-a, koristeći niz izvora i dokumenata 
kojima se uređuju uloge i zadaće u zaštiti prirode. Putem javne rasprave provedene u ljeto 
2021. članstvo je dodatno senziblizirano na promišljanje te uključeno u utvrđivanje zajedničkih 
ciljeva i zadaća planinarske udruge u zaštiti planinske prirode. Nakon javne rasprave i 
pribavljanja mišljenja i prijedloga planinarskih udruga Komisija za zaštitu prirode i Izvršni 
odbor HPS-a utvrdili su konačan tekst prijedloga Deklaracije te ga predložili na usvajanje 
Skupštini HPS-a. 
Prijedlog Deklaracije o zaštiti i očuvanju hrvatskih planina prihvaća se jednoglasno, sa 81 
glasom „za“. 
 
10. Informacije o stanju i statusu planinarske infrastrukture 
Pročelnik Komisije za planinarske objekte HPS-a Robert Loher iznio je sažeto informativni 
pregled o stanju i statusu planinarskih objekata, navodeći glavne izazove, ostvarenja i 
smjernice za daljnje upravljanje. Podsjeća da je u protekloj godini raspisan Javni natječaj za 
izradu projektne dokumentacije za obnovu postojeće posjetiteljske i planinarske 
infrastrukture, da se s HGSS-om provodi projekt opremanja 15 planinarskih skloništa, da je 
provedena opsežna analiza i donesen Operativni program upravljanja planinarskom 
infrastrukturom u Republici Hrvatskoj, kojim su utvrđeni ciljevi, načela, aktivnosti, uvjeti, 
kriteriji i prioriteti koji se primjenjuju kod upravljanja planinarskom infrastrukturom. Koncipiran 
je kao okvir za uređenje te infrastrukture, a osobito financiranje iz javnih i iz vlastitih 
sredstava, odnosno kao osnova kod odobravanja potpore za obnovu i održavanje planinarske 
infrastrukture. Program sadrži također i elemente za vrednovanje i uvažavanje prethodnih, 
sadašnjih i budućih ulaganja, kapaciteta i potreba planinarskih udruga. 
Savez redovito provodi natječaj za potporu obnovi, održavanju i izgradnju planinarskih 
objekata te stalno povećava ulaganja i potporu za njihove objekte. 
U raspravi o upravljanju planinarskim objektima Goran Tišljar (HPD MIV, Varaždin) iznosi 
primjedbe na postupanje HPS-a u vezi s planinarskim domom Miroslav Hirtz u Jablancu te 
traži uvid u oporuku Miroslava Hirtza. 
U odgovoru na pitanja Gorana Tišljara o planinarskom domu u Jablancu glavni tajnik HPS-a 
Alan č aplar, predsjednik Izvršnog odbora HPS-a prof. dr. sc. Darko Grundler i zamjenik 
pročelnika Komisije za planinarske objekte Vladimir Novak iznijeli su brojčane pokazatelje i 
druge objektivne činjenice o poslovanju, upravljanju i ulaganjima te pozvali HPD MIV i sve 
druge upravljače planinarskih objekata da se uz konstruktivnu suradnju s Komisijom za 
planinarske objekte na održiv, zakonit i transparentan način odgovorno brinu o planinarskim 
objektima, budući da je zajednički interes svih planinara, planinarskih udruga i HPS-a da 
objekti ostanu u planinarskoj funkciji i da se poboljša njihovo stanje i ponuda u njima. Vladimir 
Novak navodi da je kuću u Jablancu PSH nije stekao darovanjem ili nasljedstvom već ga je 
kupio 1954. od Sofije Hirtz. 
 
11. Pitanja i prijedlozi  
Radno predsjedništvo poziva pristupne predstavnike planinarskih udruga da u ovoj točki 
postave svoja pitanja i iznesu prijedloge o planinarskim temama od njihova interesa. 
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Vedrana Vukmir (HPD Vrgorac) poziva sve planinare na Dane hrvatskih planinara idući 
vikend u Vrgorcu i okolnom gorju. 
Daljnjih pitanja i prijedloga nije bilo te je sjednica Skupštine završena u 13:15 sati. 
 
 
Zapisničar: Davor Rogina 
 
Ovjerovitelji zapisnika: Rudolf Posavec, Mladen Stanković  
 


	Popis prisutnih predstavnika udruga članica HPS-a na 34. sjednici Skupštine HPS-a nalazi se u prilogu ovog zapisnika.

